

twenty six, they could attain the same object in little more than seventy five miles: And whereas many small streams and other obstructions render this Road, with the circumscribed means in the power of the Petitioners, extremely difficult to complete, although they feel sensible that the completion thereof would contribute very much to the opening and settling that extensive tract of Country which for the want of some aid in this respect, must yet, in a great measure long remain an entire wilderness: The Petitioners therefore humbly pray, that the House will be pleased to take their peculiar situation into favorable consideration, and grant such aid for their relief as may seem meet.

referred.

*Ordered*, That the said Petition, with the plan thereunto annexed, be referred to the Special Committee on that part of His Excellency's Speech relating to Internal Communications.

Petition for an aid to open a Road from Ste. Croix to Craig's Road;

Mr. Bourdages read in his place a Petition of divers Inhabitants of the Parishes of *Sainte Croix* and *Saint Antoine*, whose names are thereunto subscribed.

After which, Mr. Bourdages informed the House that His Excellency the Administrator of the Government being acquainted with the purport of the said Petition, gives his consent that the House may proceed thereon as they shall think fit.

And then the said Petition was received and read; setting forth: That the immediate opening of a front Road to begin at the *Craig's Road*, close to the upper part of the Seigniory of *Sainte Croix*, and to reach the front Road of the fifth range of the said Seigniory duly verbalized in one thousand eight hundred and twenty eight, by Procès Verbal of the Grand Voyer, and homologated in January one thousand eight hundred and twenty nine, the said Road in the centre of the said Seigniory, would be of the greatest utility to the Petitioners, as well as to their families, who are hindered from taking and clearing a great number of lands of the richest soil in the said Seigniory, unless they can obtain the Road above mentioned, to the great injury of themselves and of Agricultural improvement: That the said Road would not only relieve and increase the settlement of the Inhabitants of the said Parish of *Sainte Croix*, but also afford a convenient outlet to the Inhabitants of the Townships situate above *Craig's Road* as well as those adjacent to the said Seigniory; the whole for their greater advantage: That the said Seigniory is ten leagues in depth, eight and a half of which require the said Road to reach the said fifth range as it is described and shewn in the aforesaid Procès Verbal: That a sum of at least one hundred pounds currency would be required for the completing of each league of that said Road: And lastly, that in order to attain the ends of the premises, and considering the badness of the times and the deficiency of means of the Petitioners, they pray the House for an aid or pecuniary assistance for the above mentioned purpose.

*Ordered*, That the said Petition be referred to the Special Committee on that part of His Excellency's Speech, relating to Internal Communications.

Petition for a Turnpike Road between St. John and La Prairie;

A Petition of William Macrae and others, whose names are thereunto subscribed, was presented to the House by Mr. Cuvillier, and the same was received and read; setting forth: That the Inhabitants residing south and east of the Rivers *Saint Lawrence* and *Richelieu*, whose route to market and communication with the Cities of *Montreal* and *Quebec*, is through *Saint John* and *La Prairie*, suffer extreme inconvenience and privation from the almost impracticable state of the roads between these places: That the maintenance of this road as the great route between the principal cities in the

l'année mil huit cent vingt-six, ils pourraient parvenir au même point, en ne faisant guère plus que soixante-quinze milles. Et attendu que plusieurs petits cours d'eau et autres obstructions rendent ce Chemin, vu les moyens des Pétitionnaires, d'une compléction extrêmement difficile, quoiqu'ils sentent bien que l'ouverture de ce Chemin contribuerait beaucoup au défrichement et à l'établissement de cette vaste étendue de pays, qui sans quelqu'aide à cette égard, doit pendant long tems encore rester en grande partie déserte. Les Pétitionnaires demandent donc humblement qu'il plaise à la Chambre de prendre leur singulière situation en sa considération favorable, et d'accorder pour les soulager, telle aide qu'elle jugera convenable.

*Ordonné*, Que la dite Pétition et le Plan y annexé, soient référés au Comité Spécial sur cette partie de la Harangue de Son Excellence qui a rapport aux Communications Intérieures.

Pétition pour une aide aux fins d'ouvrir un Chemin de Ste Croix au Chemin Craig;

Mr. Bourdages a lu à sa place une Pétition de divers Habitans des Paroisses de *Sainte Croix* et de *Saint Antoine*, dont les noms y sont soussignés.

Après quoi, Mr. Bourdages a informé la Chambre, que Son Excellence l'Administrateur du Gouvernement, étant informé du contenu de la dite Pétition, consentait à ce que la Chambre procédât sur icelle comme elle le jugerait convenable.

Et alors la dite Pétition a été reçue et lue; exposant: Que l'ouverture immédiate d'un Chemin de front à prendre depuis le Chemin *Craig*, attenant le haut de la Seigneurie de *Sainte Croix*, à aller au Chemin de front du cinquième rang de la dite Seigneurie, dûment verbalisé en mil huit cent vingt-huit, par procès verbal du Grand-Voyer, et homologué en Janvier mil huit cent vingt-neuf, le tout au centre de la dite Seigneurie, serait d'une utilité majeure aux Pétitionnaires, ainsi qu'à leurs familles; que l'exploitation et la prise en concession d'un grand nombre de terres du plus riche sol en la dite Seigneurie, sans l'obtention du Chemin sus demandé, leur sont empêchés, et ce à leur grand préjudice, et à celui de l'avancement de l'Agriculture: Que non seulement le dit Chemin soulagerait et augmenterait les établissements des Habitans du dit lieu de *Sainte Croix*; mais ferait que les Habitans des townships, ceux au dessus du dit Chemin *Craig*, et ceux qui adjointent la dite Seigneurie, trouveraient une sortie commode par icelui; le tout à leur grand avantage: Que la dite Seigneurie aurait dix lieues de profondeur, dont huit et demie seraient à avoir besoin du dit Chemin, jusqu'au dit cinquième rang, ainsi que le Procès-Verbal susdit le démarque et désigne: Que pour faire le dit Chemin, il ne coûterait non moins de cent livres courant par chaque lieue: Et qu'enfin, pour parvenir à la conclusion de ce que dessus est demandé, et vu la pauvreté des tems, et la faiblesse des moyens des Pétitionnaires actuels, ils demanderaient à la Chambre une aide ou assistance pécuniaire; le tout pour les fins susdites.

*Ordonné*, Que la dite Pétition soit référée au Comité Spécial sur cette partie de la Harangue de Son Excellence qui a rapport aux Communications Intérieures.

Pétition pour un Chemin de Pêage entre St. Jean et La Prairie;

Une Pétition de William Macrae et autres, dont les noms y sont soussignés, a été présentée à la Chambre par Mr. Cuvillier, laquelle a été reçue et lue; exposant: Que les Habitans dont la résidence est au Sud et à l'Est du fleuve *Saint Laurent* et de la Rivière *Richelieu*, et dont la route de Marché et la Communication avec les Cités de *Montréal* et de *Québec* passe par *Saint Jean* et *La Prairie*, souffrent de grands embarras et de grandes privations par l'état presque impraticable des Chemins entre ces endroits: Que l'entretien de ce Chemin, qui est la Grande Route entre